
 
 
 
 
 

 

REFERAT 

Møte i fylkesberedskapsrådet (FBR) den 18.mai 2016, kl. 11.00-15.45  
 
Sted: Skagen hotell, Bodø  
 
 
Tilstede:  
Rolf Erik Stenersen, Redningsselskapet, Arne Hammer, Salten politidistrikt, Knut-Inge 
Didriksen, Posten Norge AS, Ann-Rigmor Lauritsen, Røde Kors, Jan Tore Sæterstad, HV-
14, Ingvar M. Mathisen, Bodø Havn, Håkon Gjerløw, Telenor, Oddvar Larsen, Helse Nord 
RHF, Harald Martin Andreassen, KDS Nordland, Inger-Hilde W. Tobiassen, Avinor Bodø 
Lufthavn, Knut Aune Hoseth, NVE, Birger Willumsen, Mattilsynet – Region Nord, Per Odd 
Krystad, Kystverket, Gustav Kaald-Olsen, Nordland Sivilforsvarsdistrikt, Janne Andersen, 
Fiskeridirektoratet, Håvard Solhaug, Midtre Hålogaland Sivilforsvarsdistrikt, Øystein 
Olsen, Nordland fylkeskommune, Bjørnar Christensen, Statens Vegvesen Region nord, 
Hill-Marta Solberg, FMNO, Silje Ildgruben, FMNO, Monica Iveland, FMNO, Jan-Petter 
Lea, FMNO, Karsten Steinvik, FMNO, Silje Johnsen, FMNO (referent). 

Forfall: Salten Brann, NRK Nordland og UDI Nord. 
 
 
Åpning v/ Hill-Marta Solberg  
 
Nytt siden siste ordinære møte i mai 2015: 

 Flyktningsituasjonen – møte med deler av FBR den 1. oktober og 15. desember 

 Ekstremvær Roar 1.10.15 og Tor 29.01.16 - store nedbørsmengder – flom- og 
skredfare – små skader 

 Ny organisering av beredskapen hos Fylkesmannen (FM) – ny kommunal- og 
beredskapsdirektør som ivaretar rollen som fylkesberedskapssjef 

 Ny instruks for FMs arbeid med samfunnssikkerhet og beredskap i juni 2015   

 FM har iInstallert nytt gradert samband 

 Skal inngås et nytt Memorandum of Understanding i august mellom fylkesmenn i N-
Norge, Lappland, Norrbotten og Vesterbotn.  Russland ikke lengre med.  

 FM har hatt styringsdialogmøte med øverste ledelse i DSB 

 Nytt Nordland politidistrikt, jf. egen sak. FM deltar nå i LRS. 

 Nytt nødnett tatt i bruk 

 Ny felles vaktsentral åpnet - brann og helse på plass og politiet kommer neste år 

 Kommuneundersøkelsen 2016: Nordland på bunn fortsatt! 
 
Det årlige sivilmilitære møte blir den 6. og 7. september i Nordland. 
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Flyktningsituasjonen – erfaringer, status og utsiktene framover 
 
Bjørn Fridfeldt, UDI region nord, hadde forfall til møtet på grunn av kansellert fly.  
 
Silja Ildgruben(FM):  

 Store ankomster – oktober/november. Ankomstene til Storskog fikk store 
ringvirkninger for Nordland. Mange kommuner var berørt. Stor velvilje og innsats fra 
kommunene. Belastningen på kommunalt tjenesteapparat er stor i enkelte kommuner  

 Pr. d.d. er det 14 ordinære mottak, 17 mottak for Enslige mindreårige asylsøkere 
(EMA) og 3 omsorgssenter i Nordland. Se vedlagt presentasjon for mer informasjon 

 To møter med deler av fylkesberedskapsrådet angående flyktningsituasjonen.   
 

Hill-Marta Solberg (FM): 

 3 omsorgssenter i Nordland – her ivaretas enslige mindreårige asylsøkere under 15 
år. Disse er under barnevernets omsorg  

 På mange mottak finnes ungdom med traumer. Disse trenger ekstra oppfølging  

 Exit-prosjektet – kulturelt innrettet prosjekt for ungdom  

 UDI – har hatt utfordringer i håndteringa av flyktningsituasjonen  
 
Oddvar Larsen (Helse Nord):  

 Identifikasjonsarbeidet er en utfordring, dette tar tid.   
 

Gustav Kaald-Olsen (Nordland Sivilforsvarsdistrikt): 

 Redegjorde for oppdraget Sivilforsvaret fikk fra DSB i november om å skaffe 10 000 
sengeplasser før jul  

 
Arne Hammer (Nordland politidistrikt):  

 Redegjorde for utfordringene i forhold til kriminalitetsbildet de store flyktningemassene 
førte med seg. Lite kriminalitet fra asylsøkerne, men utfordringer i forhold til interne 
konflikter blant flyktningene og fra norske mot flyktningene 

 Dialogen mellom politi og flyktningene er en utfordring 

 Uttransportering styres av Politiets utlendingsenhet (PU)  

 Fremhevet betydningen av å ha møte i fylkesberedskapsrådet – korte linjer, korte 
kommunikasjonslinjer  

 
Birger Willumsen (Mattilsynet):  

 Tok opp problemstillingen i forhold til flyktninger og multiresistente bakterier  
 

 
Oppfølgingsplanen til FylkesROS Nordland – status  
 
Karsten Steinvik (FM): 

 Kort gjennomgang av FylkesROS, oppfølgingsplanen og status for en del planlagte 
tiltak. Oppfølgingsplanen skal gjennomgås og oppdateres årlig. Se vedlagt 
presentasjon for mer informasjon  

 
Birger Willumsen (Mattilsynet):  

 Tok opp utfordringene i forhold til svikt i vannforsyning 



 

 
 
Per Odd Krystad (Kystverket):  

 Bra med fokus på akutt forurensing – også hos kommunal ledelse 

 Prioriterer kommunene når de blir spurt om å delta 

 Erfarer at flere kommuner inkluderer akutt forurensing i ROS-analysene 
 
Knut Aune Hoseth (NVE):  

 NVEs innsatsområder for å sikre flom og skred, jf. vedlagt presentasjon  

 Fjellskredkartlegging – det vil ikke bli oppstart i Nordland før i 2017  
 
Roar Høgseth (FM):  

 Redegjorde for hva FM gjør i forhold til klimatilpasning – innspill til kommunale planer  

 Regionalt klimanettverk med deltakere fra NVE, Fylkeskommunen og FM  

 Trakk frem nettsida: Miljokommune.no – veiviser i kommunal miljøforvaltning  

 Kommuner kan søke om midler til klimanettverk   
 
Arne Hammer (Nordland politidistrikt):  

 Episoder /trusler mot skoler 

 Plivo – metode som all operativ personell trenes i  

 Antall skoletrusler har økt – sosiale medier som appen «Jodel»  

 For mer informasjon, se presentasjon  
 
Øystein Olsen (Fylkeskommunen): 

 Episoder /trusler mot skoler - overordnet beredskapsplan fra 2014  

 Skolene reviderer sine beredskapsplaner med bakgrunn i denne 

 Årlig skrivebordsøvelse  

 Truslene mot skolene i 2016 har satt beredskap på dagsorden  
 
Oddvar Larsen (Helse Nord): 

 Episoder /trusler mot skoler, har revidert planverket  
 
 

Status nærpolitireformen  
Arne Hammer redegjorde for status med nærpolitireformen, se presentasjon for mer 
informasjon.   

 
 

Heimevernet – en hurtig mobiliseringsstyrke  
Jan Tore Sæterstad (HV-14) presenterte Heimevernet som en hurtig mobiliseringsstyrke 
med god sivil og lokal kunnskap, og fremhevet at HV er et viktig bindeledd mellom det 
sivile og militære. Til innlegget møtte i underkant av 10 HV-mannskaper.  

 
 

Oppsummering og avslutning  
Hill-Marta oppsummerte med at fylkesberedskapsrådet er en viktig møteplass for deling 
av informasjon og samordning, og takket for aktiv deltakelse og gode bidrag. 

 


